



Thought Leader: #impactCOVID

Position: Contract, Part-time

Duration: November 30, 2020 – March 26, 2021

The Canadian Council for Youth Prosperity (CCYP) is a national, cross-sector collaboration that drives coordination and boosts the infrastructure that supports the youth workforce development ecosystem in Canada. We seek to enhance the practice of youth workforce development by developing and investing in its talent pool. We partner to reduce the impact of trauma on the employability of young people and the rates by which youth experience traumatic experiences in various sectors. We drive collaborations aimed at easing employer and job seeker navigation through the ecosystem.

Opportunity Summary

The pandemic has caused such great disruption that an opportunity to mobilize youth voice for systemic change is now available and accessible. As we all move at breakneck speed to provide support and scaffolding to local economies – we must actively pursue youth input. Authentic youth voices must be factored into plans for post-pandemic Canada. The **#ImpactCOVID: Road To Recovery** project seeks to engage youth networks across the country in the development of a national youth-informed pandemic recovery plan. The plan will focus on youth workforce development as a critical vehicle for economic recovery; and, offer a toolkit to support authentic, appropriate and culturally-safe youth engagement in post-pandemic economic recovery efforts. The #impactCOVID: Road to Recovery project will engage youth, youth allies and employers in developing a youth-informed pandemic recovery plan.

Role & Responsibilities

Your role will be divided into two parts; Youth Advisor (to the pandemic recovery plan & youth engagement toolkit) and Placement Support.

Youth Advisor

- Facilitate design jams (focus groups) with a variety of stakeholders to inform the plan development
- Facilitate design jams to inform the engagement toolkit
- Convene youth to review approaches to the recovery plan and engagement toolkit



CANADIAN COUNCIL FOR
YOUTH PROSPERITY

- Provide advisory support in the design a process of engagement to inform pandemic recovery plan
- Plan a national youth summit for the purpose of launching the plan, introducing the toolkits and facilitating knowledge exchange amongst youth, youth allies and employers
- Hold National youth summit at which the contributions of all Youth and partners will be recognized
- Launch the toolkits and the recovery plan at the National Youth Summit

Placement with partners

As a part of your role on this project, you will also be placed with one of our partners to support a special project they are working on. Here is the list of our partners:

- [Opportunity For All Youth](#)
- [YWCA](#)
- [Vibrant Healthcare Alliance](#)

Skills

- Curiosity to solve problems
- Ability to work on a team
- Strong time and self management skills
- Strong communication and peer influence skills
- Passion to create change
- Strong desire to uplift youth

Qualifications

- Currently enrolled in a post-secondary institution
- Able to work 24 hours per week
- Live experience with employment barriers an asset
- Enrolled in a course/program that requires a work-integrated learning component (*Co-operative Education, Internship, Applied Research Project, Apprenticeship, Entrepreneurship, Field Placement, Mandatory Professional Practicum/Clinical Placement, Service Learning, Work Experience*)

Deadline: November 20, 2020

- For details on how to apply, please visit:
<https://www.ccyp-ccpj.org/impactcovid-road-to-recovery>.

Canadian Council for Youth Prosperity

Toronto | ON | Canada

info@ccyp-ccpj.org | www.ccyp-ccpj.org



CANADIAN COUNCIL FOR
YOUTH PROSPERITY

We thank all applicants for their interest, however only those candidates selected for interviews will be contacted.



CANADIAN COUNCIL FOR
YOUTH PROSPERITY

Jeunes visionnaires : #ImpactCOVID

Poste : Contractuel, à temps partiel
Durée : 30 novembre 2020 - 26 mars 2021

Le Conseil canadien pour la réussite des jeunes (CCRJ) est une collaboration intersectorielle nationale qui favorise la coordination et renforce l'infrastructure soutenant l'écosystème du développement de la main-d'œuvre chez les jeunes au Canada. Nous cherchons à améliorer le développement de la main-d'œuvre jeunesse en développant et en investissant dans son bassin de talents. Nous collaborons pour réduire les barrières à l'employabilité des jeunes et les expériences traumatiques vécues par les jeunes. Nous créons des partenariats visant à aider les employeurs et les chercheurs d'emploi à s'y retrouver dans l'écosystème.

Résumé du poste

Les perturbations causées par la pandémie nous donnent l'occasion de mobiliser la voix des jeunes en faveur d'un changement systémique. Alors que nous travaillons chaque jour afin de fournir rapidement du soutien aux économies locales, il est primordial d'inclure la participation des jeunes. Leur parole et leurs expériences doivent être intégrées dans les plans de relance pour un Canada postpandémique. Le projet **#ImpactCOVID : La route de la relance** vise à faire participer les jeunes de partout au pays à l'élaboration d'un plan national de relance postpandémie, afin qu'il tienne compte de leur avis. Le plan mettra l'accent sur le développement de la main-d'œuvre jeunesse en tant que véhicule essentiel pour la relance économique. Il offrira aussi une trousse d'outils pour soutenir une réelle participation des jeunes, qui soit appropriée et culturellement adaptée, aux efforts de redressement économique postpandémique. Le projet #ImpactCOVID : La route de la relance mobilisera la jeunesse, ses alliés et les employeurs dans l'élaboration de ce plan de relance..

Rôle et responsabilités

Votre rôle sera divisé en deux parties : conseiller.ère jeunesse (pour le plan de relance postpandémique et la trousse d'outils sur l'engagement des jeunes) et stage au sein d'AXTRA.

Conseiller.ère jeunesse

- Faciliter des groupes de discussion avec une variété d'intervenants pour les éclairer sur l'élaboration du plan.
- Faciliter des activités dans le but de les informer au sujet de la boîte à outils d'engagement.

Canadian Council for Youth Prosperity

Toronto | ON | Canada

info@ccyp-ccpj.org | www.ccyp-ccpj.org



CANADIAN COUNCIL FOR
YOUTH PROSPERITY

- Convoquer les jeunes afin qu'ils examinent les approches du plan de rétablissement et de la trousse d'engagement.
- Fournir un soutien consultatif dans la conception d'un processus d'engagement en lien avec le plan de rétablissement de la pandémie.
- Planifier un sommet national de la jeunesse dans le but de lancer le plan, d'introduire les trousseaux d'outils et de faciliter l'échange de connaissances entre les jeunes et les employeurs.
- Tenir le Sommet national de la jeunesse au cours duquel les contributions de tous les jeunes et des partenaires seront reconnues.
- Lancement des trousseaux d'outils et du plan de relance au Sommet national de la jeunesse.

Placement avec des partenaires

Dans le cadre de votre rôle dans ce projet, vous serez également placé auprès de l'un de nos partenaires pour soutenir un projet spécial sur lequel ils travaillent. Voici la liste de nos partenaires :

- [Opportunity For All Youth](#)
- [YWCA](#)
- [Vibrant Healthcare Alliance](#)

Compétences

- Intérêt pour la résolution de problèmes
- Capacité à travailler en équipe
- Fortes aptitudes en gestion de temps et grande autonomie
- Solides compétences en communication afin d'influencer ses pairs
- Forte volonté d'encourager les jeunes et de créer des changements
- Très bonne maîtrise du français et bonne compréhension de l'anglais

Qualifications

- Actuellement inscrit.e dans un établissement d'enseignement postsecondaire
- Disponible pour travailler 24 heures par semaine (jusqu'au 26 mars 2021)
- Vécu ou compréhension des obstacles à l'emploi pour les jeunes (un atout)
- Inscrit à un cours ou à un programme qui nécessite un volet apprentissage intégré au travail (formation coopérative, stage, projet de recherche appliquée, apprentissage,

Canadian Council for Youth Prosperity

Toronto | ON | Canada

info@ccyp-ccpj.org | www.ccyp-ccpj.org



CANADIAN COUNCIL FOR
YOUTH PROSPERITY

entrepreneuriat, stage sur le terrain, pratique professionnelle obligatoire/placement clinique, apprentissage des services, expérience de travail)

Date limite: le 20 novembre 2020

Pour plus de détails sur la façon de présenter une demande, veuillez visiter le site suivant:
<https://www.ccyp-ccpj.org/impactcovid-road-to-recovery?lang=fr>

Nous remercions tous/toutes les candidat.e.s de leur intérêt, mais seul.e.s les candidat.e.s sélectionné.e.s pour les entrevues seront contacté.e.s.